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PROTOKÓŁ  Nr XL/2014 
 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 24 stycznia  2014 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 
 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 10
00

  do godziny 13
15

. Obradom 

przewodniczył Pan Andrzej Baran- Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyło 14 radnych – nieobecny radny Mariusz Zieliński (  lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście, Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,  

Radni Powiatu Zygmunt Ozga i Jan Budziosz, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 

oraz inni zainteresowani obradami   ( listy obecności – załączniki Nr 1,2,3,4, do protokołu).  

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5.  Przedstawienie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej sprawozdania z 

pracy komisji oraz wręczenie zaświadczenia stwierdzającego wybór radnego.   

6.   Złożenie ślubowania przez  radnego. 

7.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

      8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9.  Podjęcie uchwał budżetowych: 

a) przedstawienie przez Wójta Gminy założeń do budżetu gminy na 2014 rok i do 

WPF na lata 2014-2020, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

c) opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca kalkulacji dochodów, 

d) opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  dotycząca wydatków, 

e) dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2014-

2020, 

-  uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2014r. 

     10.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia programu działania Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014 rok,      

b) wyrażenia  zgody  na  najem  powyżej  lat   trzech  lokalu użytkowego  

stanowiącego  własność  Gminy  Wodzisław  dotychczasowemu  najemcy, 

c) ustalenia wysokości odpisu na fundusz zdrowotny nauczycieli w roku 2014, 

d) zmian zasad i wysokości udzielania, rozliczania i kontroli dotacji z budżetu Gminy 

Wodzisław szkołom i placówkom niepublicznym posiadającym uprawnienia szkoły 

publicznej, szkołom i placówkom publicznym prowadzonym przez osoby fizyczne lub 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego, a także innych form wychowania 

przedszkolnego, 

e) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
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lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020”.  

11. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów    

Alkoholowych za 2013 rok.  

12.  Przedstawienie Raportu TNS Polska dla Havas PR – energetyka wiatrowa w Gminie 

Wodzisław.  

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14.  Sprawy różne.   

15.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Czterdziestą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył 

Przewodniczący  Rady Gminy Pan Andrzej Baran wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 

Otwieram czterdziestą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

 

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad.  

 

Na sekretarza obrad powołano radną Iwonę Pietras,  jednogłośnie – 12 za,                                  

w głosowaniu jawnym. 

 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący rady gminy poinformował, ze w związku z przeprowadzonymi w dniu                  

19 stycznia 2014r. wyborami uzupełniającymi do Rady Gminy do porządku obrad dodane 

zostaną punkty: 

- Przedstawienie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej sprawozdania z 

pracy komisji oraz wręczenie zaświadczenia stwierdzającego wybór radnego.   

- Złożenie ślubowania przez  radnego. 

Przewodniczący rady zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia zmian do porządku 

obrad.  

W głosowaniu brało udział 12 radnych.  

Za zmiana porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 12 za, w głosowaniu jawnym.  

Przewodniczący rady gminy stwierdził, że powyższe punkty będą wprowadzone jako punkt  5 

i 6 do porządku obrad, a pozostałe punkty zmienią kolejność.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 12 za, w głosowaniu 

jawnym.                                       

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie porządku obrad.  

Na posiedzenie przybył radny Wojciech Gądek.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Baran poinformował zebranych, że do 

chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie 

protokołu z   Nr XXXIX/2013 sesji  Rady Gminy z dnia 27 grudnia 2013 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się jednogłośnie 13 za,   w głosowaniu jawnym. 
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2013 z obrad  sesji  

z dnia 27 grudnia 2013  roku. 

 

Ad.5. Przedstawienie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej 

sprawozdania z pracy komisji oraz wręczenie zaświadczenia stwierdzającego wybór 

radnego.   

 Przewodniczący rady zwrócił się do Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej 

Pani Teresy Cieślak o przedstawienie wyników wyborów i wręczenie nowo wybranej radnej 

zaświadczenia. 

Pani Teresa Cieślak przedstawiła  sprawozdanie Gminnej Komisji Wyborczej w Wodzisławiu 

z działalności komisji oraz z wyniku wyborów uzupełniających do rady gminy                           

( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). Następnie wręczyła radnej 

pani Małgorzacie Hola  zaświadczenie stwierdzające jej wybór na radną ( kopia 

zaświadczenia stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Przewodnicząca GKW podziękowała 

Panu Wójtowi oraz Urzędnikowi Wyborczemu za pomoc i współpracę przy organizacji i 

przeprowadzeniu wyborów oraz złożyła gratulacje nowej radnej.  

Przewodniczący obrad podziękował Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej za 

dopełnienie powierzonej jej funkcji. 

 

Ad.6. Złożenie ślubowania przez radnego. 

 

 Przewodniczący obrad poinformował radnych, że  ślubowanie odbywać się będzie             
w ten sposób, iż po odczytaniu  roty ślubowania, radna  wypowie słowo „ślubuję”. 

Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 Pan Przewodniczący poprosił o powstanie, a następnie  odczytał rotę ślubowania.  

„WIERNNY KONSTYTUCJI I PRAWU RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ, ŚLUBUJĘ 

UROCZYŚCIE OBOWIĄZKI RADNEGO SPRAWOWAĆ GODNIE, RZETELNIE I 

UCZCIWIE, MAJĄC NA WZGLĘDZIE DOBRO MOJEJ GMINY I JEJ 

MIESZKAŃCÓW”.  

Radna Małgorzata Hola wypowiedziała słowa - „ ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 

 Przewodniczący obrad ogłosił, że ślubowanie zostało złożone i pani Małgorzata Hola 

stała się pełnoprawną radną.  

Przewodniczący rady oraz wójt gminy złożyli gratulacje  nowej radnej oraz wręczyli kwiaty.  

 

Głos zabrała radna Małgorzata Hola. W pierwszej kolejności podziękowała panu 

przewodniczącemu za zaproszenie na sesje, swojemu komitetowi wyborczemu, 

pełnomocnikowi oraz tym którzy na nią głosowali oraz tym, którzy na nią nie głosowali za to, 

że spełnili swój obywatelski obowiązek. Świadczy to o tym, że mieszkańcy okręgu nr 1 są 

zainteresowani i chcą wpłynąć na kreowanie ich miejscowości poprzez przedstawiciela w 

radzie gminy. Poinformowała, że swoja dietę chce przeznaczyć na dofinansowanie wycieczki 

dzieci szkoły w Brześciu z którą jest związana od lat. Podkreśliła, że mandat radnego będzie 

pełnić tylko przez  kilka miesięcy. Wchodzi do rady, która  jest wykształtowanym już 

układem zamkniętym i nie wie czy będzie w stanie coś zrobić. Dlatego zrzekając się diety 

będzie uczciwa wobec siebie oraz ludzi którzy na nią głosowali.   

 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                                   

w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  
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Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy.  

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 

- nie było. 

 

Ad. 9.  Podjęcie uchwał budżetowych: 
 

a) Wójt gminy przedstawił założenia do budżetu gminy na 2014 rok i do WPF na lata 2014-

2020 ( informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  

 

b) Skarbnik gminy przedstawiła:   

-Uchwałę Nr  123/2013   I składu Orzekającego RIO w Kielcach z dnia 19 grudnia 2013  roku 

w sprawie projektu budżetu Gminy Wodzisław na 2014 rok oraz uchwałę 124/2013 w sprawie  

opinii o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2014- 2020 ( uchwały 

stanowią załącznik nr 9 do protokołu), 

 

c) opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą kalkulacji dochodów przedstawił przewodniczący 

komisji pan Andrzej Roliński ( opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu ),  

 

d) opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  dotyczącą wydatków przedstawił 

przewodniczący komisji pan Artur Oleksiak ( opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu),  

 

e) dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie: 

 

- projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wodzisław 

na lata 2014-2020, przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu), 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/300/2014 w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2014-2020. 

 

- projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2013r., przedstawiła 

skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Radny Adam Zieleniec wyjaśnił, że w nowym budżecie nie obniżono prowizji dla sołtysów 

tylko nie podniesiono podatków tak jak planowano.  

Pan Marek Siwiec pytał, czy wróci fundusz sołecki.  

Przewodniczący  rady gminy wyjaśnił, że w 2014 roku funduszu nie będzie.  

Skarbnik potwierdziła, że w budżecie na 2014 rok środków nie zaplanowano. Wyjaśniła, że 

do końca marca należy podjąć uchwałę w sprawie przyznania lub nie funduszu na 2015 rok.  

Sołtys wsi Stara Olszówka pytał, czy zaplanowano środki na obniżenie krawężników na 

przejściu dla pieszych na ulicy Krakowskiej.  

Sołtys wsi Kowalów Górny pytała, czy zaplanowano środki na odbudowę drogi powiatowej 

do jej miejscowości.  
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Przewodniczący rady gminy poinformował, że na w/w pytanie odpowiedzą później radni 

powiatowi. 

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za,                                      

1 wstrzymujący się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/301/2014 w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2014r. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniu  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów i Komisji Zdrowia… i  otrzymały 

pozytywne opinie  ( opinie  stanowią załączniki nr 14 i 15  do protokołu ). 

 

Projekt uchwały w sprawie: 

a) przyjęcia programu działania Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014 rok,  przedstawił pełnomocnik wójta d.s. RPA pan Michał Kruk                  

( projekt stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/302/2014 w sprawie 

przyjęcia programu działania Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014 rok. 

 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 20 min. przerwę.  

 

b) wyrażenia  zgody  na  najem  powyżej  lat   trzech  lokalu użytkowego  stanowiącego 

własność  Gminy  Wodzisław  dotychczasowemu  najemcy, przedstawił wójt gminy ( projekt 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Dodał, że część budynku ośrodka należąca do 

stowarzyszenia jest niewykorzystana. 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/303/2014 w sprawie 

wyrażenia  zgody  na  najem  powyżej  lat   trzech  lokalu użytkowego  stanowiącego 

własność  Gminy  Wodzisław  dotychczasowemu  najemcy. 

 

c) ustalenia wysokości odpisu na fundusz zdrowotny nauczycieli w roku 2014, przedstawiła 

księgowa GZOO pani Katarzyna Koper ( projekt stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/304/2014 w sprawie 

ustalenia wysokości odpisu na fundusz zdrowotny nauczycieli w roku 2014. 

 

d) zmian zasad i wysokości udzielania, rozliczania i kontroli dotacji z budżetu Gminy 

Wodzisław szkołom i placówkom niepublicznym posiadającym uprawnienia szkoły 

publicznej, szkołom i placówkom publicznym prowadzonym przez osoby fizyczne lub 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego, a także innych form wychowania 

przedszkolnego, przedstawiła księgowa GZOO pani Katarzyna Koper ( projekt stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/305/2014 w sprawie zmian 

zasad i wysokości udzielania, rozliczania i kontroli dotacji z budżetu Gminy Wodzisław 

szkołom i placówkom niepublicznym posiadającym uprawnienia szkoły publicznej, szkołom 

i placówkom publicznym prowadzonym przez osoby fizyczne lub prawne inne niż jednostki 

samorządu terytorialnego, a także innych form wychowania przedszkolnego. 

 

e) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, przestawiła kierownik OPS pani Anna Skiba                   

( projekt stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/306/2014 w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w 

zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 

w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020”, przestawiła kierownik OPS 

pani Anna Skiba  ( projekt stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Wójt zwrócił się do dyrektorów szkół i innych zainteresowanych i wyjaśnił, że w ustawie tak 

naprawdę nic się nie zmieniło ale obowiązkiem gminy jest podjęcie uchwały. Dzięki temu 

gmina otrzyma od wojewody 60% dofinansowania do dożywiania. Dodał, że gdyby nie 

podjęto uchwały gmina pokrywała by w całości koszty dożywiania.     

Kierownik OPS poinformowała, że do dnia 27 stycznia b.r. ma być sporządzony wniosek dot. 

zapotrzebowania gminy w zakresie dożywania na 2014rok. Do wniosku musi być dołączona 

uchwała lub jej projekt. 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził  podjęcie uchwały Nr XL/307/2014 w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 

w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020”. 

 

Ad. 11. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania 

Problemów    Alkoholowych za 2013 rok.  

 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych przedstawił pełnomocnik wójta pan Michał Kruk ( sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się większością głosów – 13 za,                              

1 wstrzymujący się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący rady gminy stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 15 min. przerwę. 

 

Ad. 12.  Przedstawienie Raportu TNS Polska dla Havas PR – energetyka wiatrowa w 

Gminie Wodzisław.  

Raport sporządzony dla Havas OR przedstawiła dyrektor TNS Polska pani Urszula 

Krassowska ( raport stanowi załącznik nr 23 do protokołu). Na początku omówiła 

działalność firmy którą reprezentuje. Wyjaśniła, że celem badania przeprowadzonego w 

gminie Wodzisław było przekonanie się jaki jest poziom poparcia dla inwestycji związanych 

z energetyką wiatrową. Badanie zostało przygotowane w ten sposób aby wyniki badań były 

reprezentatywne dla całej gminy. Wylosowano grupę osób reprezentujących gminę 

Wodzisław ze wszystkich sołectw terenu gminy. Badanie zostało przeprowadzone w miesiącu 

listopadzie, w ciągu 3 dni na grupie 400 osób. Nikt wcześniej nie wiedział, że będzie ono 

przeprowadzone. Odbyło się to w sposób bezpośredni w formie rozmowy. Omówiła strukturę 

próby z podziałem na płeć, wiek i wykształcenie oraz szczegółowe wyniki badania ( wyniki 

badania przedstawiono w formie slajdów). Wyjaśniła, że była to próba reprezentatywna tj. 

zwrócono się do ludzi w różnym wieku, z różnym wykształceniem po to aby dać 

reprezentację   całej gminy.  

Prosiła o zadanie pytań.  

Sołtys wsi Jeziorki poinformowała, że wspólnie z zainteresowanymi  mieszkańcami złożyła  

w ostatnim czasie na ręce wójta i rady protest w sprawie budowy farmy wiatrowej. Pytała, 

skąd były osoby ankietowane. Zauważyła, że w jej miejscowości Łanach, Promyku  nikt nie 

był badany. Stwierdziła, że w miejscowości np. Sadki, Brzezinki, Pękosław  mieszkańcy będą 

chcieli aby powstały farmy, gdyż będą inwestycje, pieniądze dla gminy i korzyści,  a nie pyta 

się mieszkańców bezpośrednio związanych. W okresie letnim były rozmowy i nikt nie 

protestował  ale po zapoznaniu się z informacjami przekazywanymi w mediach nie chcą 

wiatraków. Ludzie mają dość problemów związanych z życiem na wsi. Wyjaśniła, że w jej 

okolicy  odległość zabudowań od wiatraków ma wynosić ok.500-  600m. Pani sołtys pytała, 

które osoby były badane.  
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Pani Urszula Krassowska wyjaśniła, że badanie było na pewno przeprowadzone we 

wszystkich sołectwach. Nie może podać danych osób ankietowanych.  

Sołtys wsi Niegosławice stwierdził, że gdyby było wiadome kto był badany to na pewno nie 

było by takich wyników. Firma zrobiła badania „pod siebie”. 

Pani Urszula Krassowska wyjaśniła, ze firma TNS robi rzetelne badania. Jest to znana firma i 

przeprowadzone badanie stanowi tylko ułamek jej działalności. Ze względu na renomę firma 

nie może sobie pozwolić na przeprowadzenie nierzetelnego badania gdyż było by to 

nieopłacalne. Firmie zależy na zbadaniu opinii społeczności i nie ingeruje w sprawy 

mieszkańców. Zaręczyła, że ankieterzy byli we wszystkich sołectwach. 

Radny Wiesław Kowalski pytał, kto zlecił badanie. 

Pani  Urszula Krassowska poinformowała, że badania zlecił inwestor. Podkreśliła, że nie 

wiedziała, że w gminie jest taka inicjatywa.  

 Wiceprzewodnicząca rady gminy przyznała, że osobiście była ankietowana i wie, że w 

osiedlu w którym zamieszkuje też były przeprowadzone badania.  

Sołtys wsi Strzeszkowice zwrócił się do pani Kamili Lis – przedstawiciela firmy PEP i 

poinformował, że w miesiącu lipcu było spotkanie zainteresowanych mieszkańców dot. 

budowy farmy wiatrowej Olbrachcice- Niegosławice. Poinformował mieszkańców o 

zebraniu, a później otrzymał pismo, że podzielono mieszkańców i zebranie będzie osobno dla 

każdej grupy. Część mieszkańców została poinformowana o zmianie, a część nie. Wiadome 

jest co było mówione po zebraniu w Niegosławicach. Część mieszkańców nie była na w/w 

zebraniu gdyż tak jak wspomniał powiadomił ich, że będzie ono w drugim terminie, jednakże 

zebranie nie odbyło się bo pan wójt przebywał na urlopie. Pan wójt poinformował go , że nie 

konsultował takiej zmiany. Podkreślił, że mieszkańcy maja do niego do tej pory pretensje i 

prosił aby nie stawiać go w takiej sytuacji.  

Pani Kamila Lis poinformowała, że prowadzona jest procedura uzyskania opinii dot. 

oddziaływania inwestycji na środowisko w ramach której zostanie zorganizowane w gminie 

spotkanie ze społeczeństwem. 

Sołtys wsi Strzeszkowice przypomniał, że miało się odbyć spotkanie dla mieszkańców 7 wsi, 

później zmieniono na 3 miejscowości. Teraz planuje się zorganizować spotkanie w gminie dla 

wszystkich. Sołtys pytał gdzie jest budynek, który pomieści wszystkich.  

Radna Zofia Jędrzczyk podkreśliła, że znana jest jej opinia, że jest przeciwna budowaniu farm 

wiatrowych. Była na wycieczce w miejscowości gdzie jest już wybudowana farma. Oglądała 

również program w telewizji w którym podano, że ma być określona odległość  2 -3 km farm 

wiatrowych od zabudowań. Zauważyła, że w ankiecie brakuje jednego pytania tj. „czy 

zgadzasz się żeby wiatrak staną 1km od twojego zabudowania”. Mieszkańcy nie są przeciwni 

wiatrakom tylko walczą o zachowanie odpowiedniej odległości. Podkreśliła, że gdyby takie 

pytanie padło to wyniki były by inne.  

Pan Marek Siwiec pytał, czy była to ankieta elektroniczna czy osobista. Pytał, ilu było 

badanych w poszczególnych miejscowościach.  

Pani Urszula Krassowska zauważył, że gminie Wodzisław są 43 sołectwa w których 

zamieszkuje ok. 7000 ludzi. Nie można było przyjść do wszystkich gdyż jest to technicznie 

niemożliwe. W tym przypadku badanie było przeprowadzone zgodnie z regułami. Gmina 

Wodzisław nie jest jedyną w Polsce badająca ten temat. Do badań wybierana jest grupa. W 

większych miejscowościach było więcej osób badanych tj. proporcjonalnie  do liczy osób w 

miejscowościach.  

Sołtys wsi Lubcza stwierdził, że aby badanie było wiarygodne to każdy ankieter powinien 

zgłosić się do sołtysa, a tak teraz mieszkańcy musza uwierzyć w to co się mówi.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady gminy podziękował za przybycie i przedstawienie wyników badań.  
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Ad. 14.  Sprawy różne. 

 

Sołtys wsi Strzeszkowice poruszył problem szkód wyrządzanych przez bobry. Poinformował, 

że budują tamy i mogą podkopać most w jego miejscowości. RDOŚ informował go, że 

rozwiązanie problemu należy do gminy.  

Sołtys wsi Nawarzyce  pytał, czy w związku z częstym skażeniem  ujęcia wody w 

Niegosławicach zaplanowano budowę nowego odwiertu. Zauważył, że gmina ponosi 

dodatkowe koszty z zakupem i dowozem wody dla mieszkańców.  

Sołtys wsi Jeziorki pytała, czy w ośrodku zdrowia nie będzie już gabinetu ginekologicznego. 

Poinformowała, że nie było informacji o jego zamknięciu. Pani sołtys podziękowała za plan 

dalszej odbudowy drogi powiatowej przez jej wieś.  

Sołtys Kowalowa Górnego zgłosiła powstanie dzikiego wysypiska śmieci między Wodaczą a 

Kowalowem Górnym.  

Radny Marian Bakalarz wnioskował o usunięcie gałęzi zwisających nad drogę Brzezinki- 

Sadki. Poinformował, że wycięto tylko ich część. 

 

Wójt odpowiadając na pytanie sołtys Kowalowa Górnego dot. remontu drogi w jej 

miejscowości wyjaśnił, że droga prawdopodobnie będzie ujęta do realizacji w bieżącym roku. 

W budżecie powiatu nie ma dokładnego wykazu dróg planowanych do remontu.  

Odnośnie pytania pana Marka Siwca dot. funduszu sołeckiego wyjaśnił, że do końca marca 

rada podejmie uchwałę czy w 2015 roku fundusz będzie czy też nie. 

W sprawie obniżenia krawężników przy przejściu dla pieszych w Wodzisławiu przy ul. 

Krakowskiej o co wnioskował sołtys wsi Stara Olszówka wyjaśnił, że w b.r. będzie budowany 

parking przy klubie min. dla pracowników urzędu. Pan wójt zapewnił, że będzie obniżenie na 

wjazd na parking oraz przy przejściach dla pieszych.  

W sprawie poruszonej przez sołtysa wsi Strzeszkowice dot. szkód wyrządzanych przez bobry 

wyjaśnił, że usuwanie skutków należy do WZIR-u. Obecnie trwa okres ochronny dla tych 

zwierząt. Gmina nie zarządza rzekami i dziwi go odpowiedź RDOŚ. 

Odnośnie nowego odwiertu wody wyjaśnił, że wstrzymano budowę wodociągu do 

Olbrachcic. W przyszłości, w pobliżu linii energetycznej planuje się wybudować nowe ujęcie 

wody. Będzie ono zlokalizowane na górze co ograniczy koszty jego eksploatacji gdyż woda 

będzie płynąć grawitacyjnie. Dodał, że taki program zgłoszono do realizacji na lata 2014- 

2020. Obecnie ujęcie wody w Niegosławicach jest monitorowane i chlorowane.  

W sprawie zgłoszonej przez sołtys wsi Jeziorki dot.  gabinetu ginekologii wyjaśnił, że został 

on zlikwidowany gdyż była za mała ilość punktów do realizacji i kontrakt nie był wykonany. 

W ciągu 7 miesięcy działalności za 2013 rok okazało się, że przynosi straty. Kontrakt był 

podpisany na 3 lata i kończył się w 2013 roku. Wyjaśnił, że ginekologia nie jest w zakresie 

POZ. Pomieszczenie w którym znajdował się gabinet ginekologii będzie wynajęte. Pan wójt 

podkreślił, że na terenie gminy funkcjonuje bardzo dobry gabinet prywatny.  

Pan wójt podziękował pani sołtys Kowalowa Górnego za zgłoszenie powstania dzikiego 

wysypiska śmieci. Stwierdził, że  nasuwa się teraz pytanie, kto wywozi śmieci skoro jest 

obecnie możliwość ich oddawania bez ograniczeń. Poinformował, że było kilka opornych 

osób na terenie gminy które nie chciały złożyć deklaracje ale ostatecznie je złożyły. Dodał, że 

jest dobra wpłacalność opłat za śmieci. Na posiedzeniu związku Ekologia dyskutowano na 

temat rozwiązania problemu ściągalności należności za śmieci. Być może egzekucją zajmie 

się komornik lub urząd skarbowy.  

W sprawie gałęzi zwisających nad drogą Brzezinki- Sadki wyjaśnił, ze powiat być może nie 

dokończył zadania. Zapewnił, że będzie interweniował w tej sprawie.  
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Pan wójt przedstawił pismo Stowarzyszenia Sołtysów Ziemi Kieleckiej w sprawie organizacji 

XX zjazdu sołtysów, które odbędzie się w dnia 28-29 czerwca b.r. w Wąchocku. Chętnych 

prosił o zapisywanie się. Gmina zapewni dojazd oraz nagrodę dla sołtysa z terenu gminy.  

 

Przewodniczący rady w związku z dużą ilością inwestycji wnioskował o przyśpieszenie 

procedur przetargowych.  

 

Ad. 15. Zamknięcie obrad sesji.   

     

  

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący  Rady Gminy 

Pan Andrzej Baran podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady wypowiadając 

formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam czterdziestą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 

kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

      Protokolant                          Sekretarz Obrad                  Przewodniczący Rady Gminy 

 

/  Aleksandra Adamska /         / Iwona Pietras  /                           / Andrzej Baran / 

  

 

 

 

 

 

 


